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Aanleiding/ overwegingen

Dagblad Trouw van 8 juni 2019 publiceerde een voorpagina artikel met als kop: ‘Gemeente op de 

bres voor staatlozen’. Dit artikel begint met de tekst: ‘Duizenden in Nederland geboren kinderen 

hebben geen nationaliteit. De kans is groot dat ze later in de problemen komen als ze willen 

trouwen, reizen of een bankrekening openen.’ 

Vraag 1 A: Is het College bekend met dit artikel? 
Antwoord: Ja het college is bekend met dit artikel.

Aanleiding/ overwegingen

Volgens het artikel in Trouw bestaat de groep staatlozen in Nederland uit meer dan 55.000 personen,  
van wie ruim een kwart erkend staatloos is en de rest geregistreerd staat als ‘nationaliteit onbekend’.  
In principe wonen deze personen allemaal legaal in Nederland. 
Vraag 1B: hoeveel erkend staatlozen en hoeveel personen met ‘nationaliteit onbekend’ staan bij de  
burgerlijke stand van de gemeente Renkum ingeschreven?  Hoeveel hiervan zijn kinderen (0 tot 18  
jaar)?
Antwoord: 
Wel nationaliteit geen verblijfstitel (meer) meerder jarig  9 minderjarig 1
Staatloos wel verblijfstitel meerderjarig 11 minderjarig 5
Onbekend,  geen verblijfstitel (meer) meerderjarig 3 minderjarig 1
Onbekend, wel verblijfstitel meerderjarig 53 minderjarig 11
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Aanleiding/ overwegingen

Het  lijkt  er  op  dat  erkend  staatlozen  meer  rechten  hebben  dan  personen  met  ‘nationaliteit  
onbekend’.  Omdat  wetgeving  ter  verbetering  van  de  status  van  staatlozen  uitblijft,  willen 
verschillende grote gemeenten nu zelf initiatieven ontwikkelen. 
Vraag 1C: wat kan en wil het College doen om de situatie van de staatlozen, die bij de gemeente  
Renkum staan ingeschreven,  te verbeteren zo lang de wet niet gewijzigd wordt? Is het College bereid  
om, eventueel met andere gemeenten, druk uit te oefenen op de regering en Tweede Kamer om de  
wet ten gunste van deze achtergestelde groep te wijzigen? 
Antwoord:  
Voor een aantal personen geldt dat zij op grond van hun asielstatus juridische ondersteuning krijgen  
van Vluchtelingenwerk ; o.a.  wanneer een kind wordt geboren bij een ouder die geregistreerd staat  
als  “nationaliteit  onbekend”.  Indien nodig  kunnen wij  als  gemeente specifieke  trajecten  worden 
ingezet voor deze personen. 
 
Aanleiding/ overwegingen

Tijdens de bouw van Doelum en het nieuwe schoolgebouw waarin de basisscholen De Atlas en De 
Keijenberg zijn gehuisvest hebben een aantal woningen aan de Hogenkampseweg te Renkum schade  
geleden. 
Vraag 2: Hoeveel aangiftes zijn er gedaan, welke bedragen waren daarmee gemoeid, wat heeft de  
gemeente aan gelden uitgekeerd en in hoeverre is deze kwestie nog actueel c.q. niet afgerond?
Antwoord:
Eind 2018 heeft een aantal bewoners ons aansprakelijk gesteld voor schade door de werkzaamheden  
die hebben plaatsgevonden aan de noordzijde van de Doelum. Het gaat om 7 schademeldingen. De  
schade is  door  experts  vastgesteld  op een bedrag van afgerond €  19.000,  welk  bedrag door  de  
gemeente is  of  nog wordt uitgekeerd.  Momenteel  loopt  nog een onderzoek naar in  hoeverre dit  
bedrag gedekt wordt door de verzekeringsmaatschappij

Aanleiding/ overwegingen

Onbegrijpelijk dat de gemeente het uitgebrachte rapport “Eigentijdse Verbindingen, Gemeentelijke 
Netwerkstrategie voor Regievoering”  van Anne-Marie Poorthuis uit 2012 nooit bespreekbaar heeft 
willen maken. Het onderwerp is zo actueel, zeker in het kader van Right to Challenge. Het is een 
misverstand  om een  lokale  gemeenschap  te  zien  als  een  gemeenschap  zonder  ondersteunende  
professionals en gemeentelijke regie. 
Vraag 3:  Wanneer komt het college nu eens een keer met bedoeld rapport  voor  de dag? Graag  
ontvangen we aan afschrift van bedoeld rapport.

Antwoord: 
Tussen  januari  en  september  2012  heeft de  Stichting  Eigentijdse  Verbindingen  een  
promotieonderzoek  uitgevoerd  waarbij  de  gemeente  Renkum  als  lerend  voorbeeld  heeft 
deelgenomen. Dit onderzoek werd gefinancierd door de provincie Gelderland. 
Met de komst van de decentralisatie is er, samen met de regio, voor gekozen om te werken met 
proeftuinen. Dit heeft geresulteerd tot de vorming van ons huidig sociaal team. 

Via de website van eigentijdse verbinden is het rapport in te zien.
https://www.eigentijdseverbindingen.nl/documenten/
gemeentelijkenetwerkstrategieregievoering.pdf

Aanleiding/ overwegingen

Uitstoot Smurfit Kappa / Parenco Renkum



Vraag 4:  Is het college bekend met documentatie inzake inwoners uit Renkum, die aan kanker zijn 

overleden? Zo ja, valt uit de gegevens af te leiden of er binnen een bepaalde kring om de fabriek meer  

mensen aan kanker zijn overleden dan daarbuiten?

Antwoord:
De gemeente heeft hierover contact gezocht met GGD Gelderland-Midden. 

Als inwoners een verhoogd aantal kankergevallen vermoeden voert de GGD doorgaans eerst een 
gesprek met de melder(s). In dat gesprek inventariseert de GGD onder andere:
• over welke kankersoort(en) er ongerustheid is;
• en wat de spreiding in tijd en plaats is van de gesignaleerde kankergevallen.
Met die informatie bepaalt de GGD of het zinvol is om het signaal verder te onderzoeken. In dit geval  
hebben zich echter geen ongeruste inwoners direct bij de GGD gemeld. De  GGD  heeft vanwege  de  
geruchten begin 2020 wel gegevens opgevraagd bij de Nederlandse Kankerregistratie. Daaruit blijkt  
dat er in de periode 2010-2019 in Renkum en Heelsum niet meer kanker voorkwam dan verwacht.  
Deze cijfers zijn dus geruststellend, maar ze gaan over heel Renkum en Heelsum. Het is niet mogelijk  
om met deze cijfers een uitspraak te doen over het gebied rond SK Parenco. 


